
ORG.0012.3.2020 

P R O T O K Ó Ł  Nr 15/2020 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji 

Problemowo-Budżetowej Rady Gminy Nurzec-Stacja, odbytego w dniu 24 czerwca 2020 r. 
 
Obecni członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1) Zbigniew Mirosław Olesiński – Przewodniczący Komisji 

2) Wojciech Wojtkowski 

3) Roman Pawłowski 

4) Irena Wakuluk 

 
Obecni Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1) Kamil Grzyb – Przewodniczący Komisji, 
2) Mieczysław Bartosiuk 
3) Aleksander Putko 
4) Grzegorz Wiktoruk 

 
Obecni Członkowie Komisji Problemowo-Budżetowej: 

1) Jan Szpański  - Przewodniczący Komisji 
2) Izabela Marzena Jurczak 
3) Jerzy Olesiuk 
4) Tomasz Leoniuk 
5) Zenon Podbielski 
6) Aleksander Dubiński 

 

Nieobecni członkowie komisji: 

1) Anna Jaroszuk 
 

/Listy obecności w załączeniu/ Zał. Nr 1. 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1/ Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy, 
2/ Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy, 
3/ Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy, 

4/ Pani Elżbieta Wierchow – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nurcu-Stacji. 

5/ Pani Irena Janoszuk – Dyrketor Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury 

6/ Pracownicy Urzędu Gminy. 

 

   Obrady rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz. 1308. 

 

      Przewodnictwo wspólnemu posiedzeniu Komisji powierzono Panu Janowi Szpańskiemu  – 

Przewodniczącemu Komisji Problemowo-Budżetowej.  

 

 Przewodniczący posiedzenia przedstawił proponowany porządek posiedzenia, a następnie 

zapytał, czy są uwagi do zaproponowanego porządku. 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – zgłosił wprowadzenie dodatkowego punktu pod obrady 

między punktem 6, a 7: „Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 



Gminy Nurzec-Stacja na lata 2020-2028”. Ze względu na to, że będziemy ubiegać się o 

dofinansowanie na rozbudowę wodociągów i kanalizacji na terenie miejscowości Nurzec-Stacja w 

kierunku biblioteki. Z wymogów wynika, że zadanie musi być wpisane do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. 

 

   Uwag do wprowadzonej zmiany nie wniesiono. 

 

    Przewodniczący posiedzenia Pan Jan Szpański poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

posiedzenia po zmianie. 

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, komisje przyjęły porządek 

posiedzenia, w następującym brzmieniu:  

 

Proponowany porządek posiedzenia: 
 

1. Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do sprawozdań i projektów uchwał w sprawach: 

1) Raport o stanie Gminy Nurzec-Stacja. 

2) Informacja o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach za rok 2019 r na podstawie 

uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 2010 r. w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych o charakterze cywilno-prawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym, do których nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa. 

3) Ocena zasobów pomocy społecznej. 

4) Sprawozdanie budżetowe i finansowe za 2019 r. 

- zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy za 2019 rok 

- udzielenie Wójtowi Gminy Nurzec-Stacja absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 

rok. 

5) Uchwalenia Strategii Rozwoju Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury w Nurcu-Stacji 

na lata 2020-2025. 

6) Zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

7) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nurzec-Stacja na lata 2020-2028. 

8) Przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nurzec-Stacja. 

9) Szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

10) Zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego. 

2. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

 

Do punktu 1-go: 

 

Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do sprawozdań i projektów uchwał w sprawach:  

 

Do p. punktu 1-go: 

 

Raport o stanie Gminy Nurzec-Stacja przedstawił Pan Piotr Jaszczuk Wójt Gminy.   

 

Dyskusja: 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – członek Komisji Problemowo-Budżetowej - zapytał o zakup wozów 

strażackich. Na stronie 11 widnieje zapis zakup dwóch wozów strażackich, natomiast na stronie 13 

zapisano, że zakupiono tylko jeden samochód. 

 



Pan Piotr Jaszczuk –Wójt Gminy – poinformował, że zakup wozów strażackich był realizowany ze 

wsparciem finansowym z programów unijnych. Wstępnie zakup dwóch wozów miał się odbyć w 

jednym roku. Pod koniec 2019 roku zakupiliśmy jeden samochód, a w budżecie było zapisane całe 

zadanie inwestycyjne. Inwestycja rozłożyła się na dwa lata 2019-2020.  

 

Radny, Pan Aleksander Putko – członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - zapytał, o stan zasobu 

mieszkalnego, w 2018 roku było 25, a w roku obecnym planowane mamy 15. Co będzie robione w 

sprawie mieszkań socjalnych?  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że kilka lat temu podjęliśmy decyzję, żeby 

pozyskać do swoich zasobów mieszkaniowych teren byłej jednostki wojskowej. Następnie 

przenieśliśmy tam mieszkańców z ulicy Drzewnej i Poniatowskiego i przystosowaliśmy budynki do 

zamieszkania. Natomiast wśród tych mieszkańców jest problem z płaceniem czynszu. Uważam, że 

należy sprzedać te mieszkania tym mieszkańcom, którzy tam mieszkają. Z naszej strony są 

ponoszone koszty m.in. za przeglądy strażackie, elektryczne, kominiarskie.  

 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – członek Komisji Problemowo-Budżetowej - zapytał, o gospodarkę 

komunalną, co odbiera firma MPO Sp. z o. o. Białystok? 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że firma odbiera od mieszkańców odpady, np. 

po remoncie mieszkania. Mieszkaniec zamawia pojemnik, a firma go odbiera.  

 

Uwag do przedstawionego raportu nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię w sprawie rozpatrzenia i przyjęcia raportu o stanie gminy za 2019 r. oraz 

udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy.  
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały raport o stanie gminy za 2019 r. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 2. 

 

Do p. punktu 2-go: 

 

 Informacje o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach za rok 2019 r na podstawie 

uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 2010 r. w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych 

o charakterze cywilno-prawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub jej jednostkom 

organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym, 

do których nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa przedstawiła Pani Maria 

Szatyłowicz - Skarbnik Gminy. 

 

Uwag do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do informacji o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach za rok 

2019 r na podstawie uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 2010 

r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych o charakterze cywilno-prawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym, do których nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa. 



 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały przedstawioną informacje. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 3. 

 

Do p. punktu 3-go: 

 

Ocenę zasobów pomocy społecznej za 2019 rok przedstawiła Pani Elżbieta Wierchow – 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Uwag do przedstawionego sprawozdania nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię zasobów pomocy społecznej za rok 2019.  
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 14 głosami za, w obecności 14 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2019.  

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 4. 

 

Do p. punktu 4-go: 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok, uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Nurzec-Stacja 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019 rok oraz sprawozdanie finansowe przedstawiła Pani 

Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

D y s k u s j a: 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – członek Komisji Problemowo-Budżetowej – zapytał, czy jest możliwość 

zwiększenia spłaty kredytu, skoro mamy nadwyżkę?  

 

Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że obowiązuje nas ustawa o finansach 

publicznych art. 243, który wylicza na każdą gminę wskaźnik indywidualnego zadłużenia i wskaźnik 

możliwości spłaty. Prawdopodobnie pomimo tej nadwyżki i płynności finansowej, jeśli 

chcielibyśmy spłacić większą kwotę kredytu to wskaźniki by nam na to nie pozwoliły.  

Uwag do omawianych sprawozdań nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu. 

Wznowienie posiedzenia. 

Do p. punktu 5-go: 

 

Uchwałę w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminnego Ośrodka Upowszechniania 

Kultury w Nurcu-Stacji na lata 2020-2025 przedstawiła Pani Irena Janoszuk – Dyrektor Gminnego 

Ośrodka Upowszechniania Kultury. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Gminnego 

Ośrodka Upowszechniania Kultury w Nurcu-Stacji na lata 2020-2025. 
 



W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 13 głosami za, w obecności 13 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 

Gminnego Ośrodka Upowszechniania Kultury w Nurcu-Stacji za lata 2020-2025.  

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 5. 

 

Do p. punktu 6-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok omówiła Pani Maria 

Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Dyskusja: 

Radny, Pan Jerzy Olsieuk – członek Komisji Problemowo-Budżetowej -  zapytał, na jakie drogi 

gminne będą przewidziane do pozyskania środki od Nadleśnictwa Nurzec?  

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt  Gminy – poinformował, że jeszcze nie mamy pewności czy uzyskamy te 

środki. Jeśli wniosek zostanie zaakceptowany to otrzymamy 30 tys. zł., natomiast z naszej strony 

również musimy dołożyć 50%. Brane będą pod uwagę odcinki dróg, które mają połączenie z 

gruntami leśnymi. Nadleśnictwo chce zrównoważyć utracone szkody powstałe na drogach gminnych 

wyrządzone przez przewoźników i samochody Nadleśnictwa.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok.  

 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 13 głosami za, w obecności 13 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 6. 

 

Do p. punktu 7-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nurzec-Stacja 

na lata 2020-2028 przedstawiła Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nurzec-Stacja na lata 2020-2028. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 13 głosami za, w obecności 13 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Nurzec-Stacja na lata 2020-2028. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 7. 

 

Do p. punktu 8-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Nurzec-Stacja przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska.  

 

Dyskusja: 



Radna, Pani Irena Wakuluk – członek Komisji Rewizyjnej – zapytała o odbiór odpadów 

wielkogabarytowych niekompletnych?  

 

Pani Katarzyna Kruszewska – poinformowała, że firma, która odbiera od nas odpady powinna 

odebrać od mieszkańców wszystkie odpady wielkogabarytowe. Firma jest zobowiązana na bieżąco 

realizować zgłoszenia. W lipcu na terenie naszej gminy odbędzie się odbiór odpadów 

wielkogabarytowych.  

 

Radny, Pan Aleksander Putko – członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – zapytał, czy osoby, 

które przyjeżdżają na 2-3 miesiące w okresie letnim muszą podpisać umowę na odbiór śmieci na 

cały rok?  

 

Pani Katarzyna Kruszewska – poinformowała, że należy złożyć deklaracje na okres w którym się 

przebywa, w tym przypadku na 2-3 miesiące.  

 

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – członek Komisji Problemowo-Budżetowej – zapytał, czy osoby 

składające w deklaracji posiadanie kompostownika będą kontrolowane?  

 

Pani Katarzyna Kruszewska – poinformowała, że będą dokonywane kontrole. Firma nie odbierze 

BIO odpadów od osoby, która posiada kompostownik. Osoba taka nie otrzyma również worka na 

tego typu odpady.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Nurzec-Stacja. 
 

W wyniku jawnego głosowania 11 głosami za, 1 głosem wstrzymującym się, 1 głosem 

przeciw, w obecności 13 członków Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Nurzec-Stacja.  

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 8. 

 

Do p. punktu 9-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska. 

 

Dyskusja: 

Radny, Pan Zbigniew Mirosław Olesiński – członek Komisji Rewizyjnej – poprosił, o wyjaśnienie 

§3 ust. 2? 

 

Pani Katarzyna Kruszewska -  wyjaśniła, że Gmina zapewnia pojemniki i worki na odpady, a 

mieszkaniec nie musi za nie oddzielnie płacić. W ramach przetargu i opłaty Gmina zapewnia 

pojemniki i worki.  

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 



świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów.  
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 13 głosami za, w obecności 13 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 9. 

 

Do p. punktu 10-go: 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za 

zajęcie pasa drogowego przedstawił Pan Krzysztof Popławski. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 13 głosami za, w obecności 13 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 10. 

 

Do punktu 2-go: 

 

Sprawy różne i wolne wnioski:  

 

Radny, Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej – przekazał 

zgłoszone pytanie nieobecnej Radnej Pani Anny Jaroszuk: „ Dlaczego w części opisowej budżetu 

nie ma informacji o przeznaczonej kwocie z funduszu sołeckiego na inwestycje drogową w Werpolu, 

która została zakończona?” 

 

Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że w 2019 roku z funduszu sołeckiego 

nie były przeznaczane środki na przebudowę tej drogi, dlatego w części opisowej nie ma o tym 

informacji. W 2018 roku była wydana kwota 10 900 zł na dokumentację projektową, a w 2019 roku 

całe środki zostały przeznaczone na wymianę lamp. Natomiast w roku bieżącym 2020 Sołectwo 

Werpol wpisało w swoim wniosku dofinansowanie przebudowy drogi w Werpolu natomiast te środki 

nie zostały wykorzystane.  

 

 Na tym wspólne posiedzenie komisji zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący posiedzenia: 

 

Jowita Radzikowska                Jan Szpański 
 

 

 


